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15.3.2013 Kukuřičný mlýn Mrzkovice
SKUPINA Č. 6
Kde? Mrzkovice
Co? Kukuřičný mlýn Mrzkovice
Kdy? 15.3.2013
S kým? S třídními učitelkami Monikou Novotnou a Martou Ješetovou
Kdo? IV.A + I.D
Reportáž: Kukuřičný mlýn Mrzkovice je rodinnou firmou, jejím majitelem je pan Jan 

Kolář. Ke zpracování vybírají jenom českou kukuřici, přírodninu dokonale kontrolují 
již při šlechtění na poli, ale i během celého procesu zpracování, kukuřice není geneticky 
upravena. Výrobky jsou kvalitní. 
Pan Kolář zdědil mlýn po svých rodičích, bylo tam mnoho strojů, i silo. Nákladní 
automobil přiveze zrno do přijímacího koše a to se skladuje v silech. Zrno se vymlátí 
na nejvyšším patře budovy. O patro níž se třídí na třídícím stroji. Níž se zrno mele, 
nejprve na hrubší (krupice), pak na menší částice (mouka).



15.3.2013 Kukuřičný mlýn Mrzkovice
učíme se dělat nákres



19.3.2013 Kamenictví Pečky
SKUPINA Č.6
Kde? Pečky
Kdo? IV.A + I.D
S kým? S třídními učitelkami Monikou Novotnou a Martou Ješetovou
Kdy? 19.3.2013
Co? Kamenictví Pečky
REPORTÁŽ: Ve firmě se snaží spotřebovat jen tolik stavebního kamene, kolik je 
ho právě potřeba. Kámen je neobnovitelná přírodní surovina, je třeba s ním 
šetřit. 
Ručně se vyrábí květináče, náhrobky. Mají stroje na řezání a leštění kamene.



19.3.2013 Kamenictví Pečky
učíme se poznávat tyto druhy stavebního kamene



19.3.2013 Kamenictví Pečky
učíme se dělat nákres technologického postupu



12.4.2013 ZEVOS Lošany

SKUPINA Č. 4
Kdy? 12.4.2013
Kde? ZEVOS Lošany
Kdo nás provázel? Ing. Jeníček
S kým? S třídními učitelkami Monikou Novotnou a Martou Ješetovou
Dne 12.4.2013 jsem navštívili zemědělce v Lošanech, protože jsme se 

chtěli poučit a něco se dozvědět. Založili to tu v roce 1992. Všechny 
jejich pole jsou dohromady velké jako 87 fotbalových hřišť.

Co jsme se dozvěděli? Pěstují tu obilniny, ječmen, kukuřici, pšenici, 
oves. Také pěstují řepu cukrovku. Je skvělé, že chemických 
prostředků používají tak akorát, snaží se nepoškodit přírodu a 
neohrozit živočichy. V dospělosti bychom je chtěli podporovat. 



12.4.2013 ZEVOS LOŠANY
nákres skupiny č. 5, 2. místo



10.5.2013 PAPKOV s.r.o. Praha
SKUPINA Č. 4
Kdy? 10.5.2013
Kde? Ve firmě PAPKOV s.r.o., která se zabývá odpadovým hospodářstvím
Kdo nás prováděl? Pan ředitel Jiří Kubrycht a  jeho spolupracovníci.
S kým? S třídními učitelkami Monikou Novotnou a Martou Ješetovou
Navštívili jsme firmu PAPKOV s.r.o., která se zabývá odpadovým hospodářstvím. Proč jsme tam jeli? Protože jsme se 

chtěli poučit a dozvědět, jak dlouho to trvá, než se papír doveze do firmy, roztřídí a zrecykluje. A jak to funguje? 
Nejdříve přijede nákladní auto, těch přijede za den 50 – 60, potom auto vysype papír na hromadu, k dopravníku –
pásu, kde se dotřídí. Pak ho pás vyveze do drtičky, kde se to rozdrtí a slisuje do balíků. Auto váží 16 t. Papír se dá 
zrecyklovat až 7 krát. To se neměří, pozná se to podle toho, že se materiál už drolí. V této firmě se sbírá, třídí a 
připravuje k recyklaci i plast. Přinést papír můžou i soukromé osoby. Je hezké, že pomáhají přírodě, tím, že 
recyklují papír. Pracují i v dešti. Líbilo se nám, že nám všechno ukázali a vysvětlili. Děkujeme.

SKUPINA Č. 5
Dne 10.5.2013 jsme byli na výjezdu v Praze ve firmě PAPKOV s.r.o. Marius Pedersen, Veolia. Přivítal nás tam vedoucí 

pan Jiří Kubrycht. Za den tam přijede 50 – 60 aut. Za rok se tam připraví mnoho tun plastu k dalšímu zpracování. 
Pan Jiří Kubrycht nám ukázal granulky, které byli vyrobeny z recyklovaného plastu. Když jsme se zeptali, jak se 
granulky vyrábí, bylo nám vysvětleno, že o to se postará zase jiná firma. Nákladní auto, které doveze papír, jede 
nejprve na váhu, aby věděli, kolik jim toho přivezlo. Jedno nákladní auto váží 19 – 20 tun. Papír se dá použít až 7 
krát, tedy dá se 7 krát recyklovat. Když je papír opoužívaný, tak se to pozná podle toho, že se drolí, pak už se dá 
použít jen například na plato na vajíčka, pak se dá do spalovny nebo na skládku, kde se rozloží. Naše názory: 
Moc se mi líbila přednáška pana Kubrychta, nelíbilo se mi, že moc pršelo. (Bára) Líbilo se mi, že chrání stromy (1 
strom = 50 kg papíru), nelíbí se mi, že lidé vyhazují do směsného odpadu věci, které se dají recyklovat, mrzelo 
mě, že nevyšlo počasí. (Terka K.) Moc se mi líbilo, že jsme se dozvěděli mnoho nového, nelíbilo se mi, že pršelo. 
(Natka) Moc se mi líbilo, že chrání životní prostředí a šetří stromy, ale nelíbilo se mi, že pršelo a byla zima. (Majda 
S.) 



10.5.2013 PAPKOV s.r.o.



31.5.2013 Okrašlovací spolek 
Libenice

n SKUPINA Č.4
REPORTÁŽ Z OBCE LIBENICE A FARSKÉ ZAHRÁDKY
OKRAŠLOVACÍ SPOLEK LIBENICE
KDY? 31.5.2013, V PÁTEK
KDE? V OBCI LIBENICE
KDO NÁS PROVÁZEL? STAROSTKA OBCE LIBENICE PANÍ VERSTEEGOVÁ, PŘEDSEDKYNĚ SPOLKU, PANÍ 

BUŘIČOVÁ A PAN BUŘIČ, ČLENOVÉ SPOLKU
S KÝM? S M. NOVOTNOU A M. JEŠETOVOU
DNE 31.5.2013 JSME NAVŠTÍVILI OKRAŠLOVACÍ SPOLEK LIBENICE. JELI JSME TAM PROTO, ABYCHOM SE 

DOZVĚDĚLI NĚCO O ZAHRADÁCH, KTERÉ SE ZAKLÁDALY DÁVNO U KLÁŠTERŮ NEBO FARY. POMOHLI 
JSME S PRACÍ NA FARSKÉ ZAHRÁDCE. NA FAŘE BYDLEL PAN FARÁŘ, JEHO DŮM TAM ZŮSTAL A 
ZAHRADA ZAROSTLA. OKRAŠLOVACÍ SPOLEK JI ZAČAL ČISTIT A VYTVÁŘET ZNOVU. PŘED ZAHRÁDKOU 
JE ZASTÁVKA NAUČNÉ STEZKY PRO PĚŠÍ TURISTY I CYKLISTY, ABY SE TAKÉ NĚCO NOVÉHO 
DOZVĚDĚLI. ALE VRAŤME SE K ZAHRÁDCE, TAK SE DĚLÁ TAK, ŽE SE VYČISTÍ, PŘIPRAVÍ SE NÁVRH, 
UDĚLAJÍ SE ZÁHONY, PŮDA SE POKRYJE SLÁMOU, SENEM NEBO TRÁVOU A TOMU SE ŘÍKÁ 
MULČOVÁNÍ. DĚLÁ SE TO PROTO, ABY NEODCHÁZELY Z PŮDY ŽIVINY. OKOLO ZÁHONŮ JSOU PLŮTKY 
A DO NICH SE SÁZÍ, JE TO PROTO, ABY SE MEZI SAZENICE (KVĚTINY, ZELENINU) NEDOSTAL PLEVEL Z 
OKOLÍ. JE DOBŘE, ŽE SE POUŽÍVAJÍ PŘÍRODNÍ MATERIÁLY. U KOSTELA JSME PLETLI KUŽELY PRO 
POPÍNAVÉ ROSTLINY, KTERÉ BUDOU NA ZAHRÁDCE. 

MOC SE NÁM LÍBÍ, ŽE OKRAŠLOVACÍ SPOLEK DĚLÁ NĚCO PRO JINÉ LIDI. JSME RÁDI, ŽE JSME JIM MOHLI 
POMOCI A NĚCO SE DOZVĚDĚLI. DÁVAJÍ DO TOHO HODNĚ SIL, ČASU A SNAŽÍ SE , CHTĚJÍ LIDI NĚCO 
NAUČIT. MOC JIM ZA TO DĚKUJEME.



31.5.2013 Okrašlovací spolek 
Libenice



31.5.2013 Okrašlovací spolek 
Libenice


